

## السيرة الذاتية

ملخص تعريفي :

الاسم الثلاثي : د. زهرة عبد محمد

الشهادة : دكتوراه

اللقب العلمي : أستاذ

الأختصاص العام : إدارة الأعمال

الأختصاص الدقيق : إدارة الإنتاج والعمليات

رقم الموبايل 07712777412

البريد الإلكتروني : [zahra\\_abd@uomustansiriyah.edu.iq](mailto:zahra_abd@uomustansiriyah.edu.iq)

[zhr.abd.2017@gmail.com](mailto:zhr.abd.2017@gmail.com)

مكان العمل : قسم إدارة الأعمال - كلية الإدارة والاقتصاد - الجامعة المستنصرية

عدد سنوات التعيين : 18 سنة

الشهادات الدراسية:

- 1- دكتوراه إدارة الأعمال / قسم إدارة الأعمال / كلية الإدارة والاقتصاد / جامعة بغداد 2007 /  
الاختصاص الدقيق ( إدارة الإنتاج والعمليات)، عنوان الأطروحة ( نموذج نضج إدارة المشروع :  
تصميم وحوسبة وتطبيق) وبدرجة الامتياز
- 2- ماجستير علوم إدارة الأعمال / قسم إدارة الأعمال / كلية الإدارة والاقتصاد / جامعة بغداد  
/الاختصاص الدقيق (إدارة الإنتاج والعمليات)، عنوان الرسالة ( تصميم نظام ترميز وتصنيف  
الاجزاء لتطبيق تكنولوجيا المجاميع) وبدرجة الامتياز
- 3- بكالوريوس علوم الإدارة الصناعية / قسم الإدارة الصناعية / الأولى على الكلية

الجوائز والتكريم الأكاديمي:

- 1- الحصول على العديد من الشهادات التقديرية
- 2- الحصول على العديد من شكر وتقدير / وزير التعليم العالي والبحث العلمي
- 3- الحصول على العديد من شكر وتقدير / رئيس الجامعة المستنصرية
- 4- الحصول على العديد من شكر وتقدير / مساعد رئيس الجامعة المستنصرية
- 5- الحصول على العديد من شكر وتقدير / وزارة التعليم العالي والبحث العلمي / دائرة  
البحث والتطوير
- 6- الحصول على العديد من شكر وتقدير / العميد من مختلف الكليات

- 7- شكر وتقدير / رئيس القسم
- 8- الحصول على شكر وتقدير من منظمات المجتمع المدني
- 9- الحصول على العديد من الدروع

#### الخبرة الأكاديمية والتدريس:

- 1- معيدة في قسم الإدارة الصناعية / كلية المنصور الجامعة
- 2- التدريس في الدراسات الأولية والدراسات العليا الماجستير والدكتوراه
- 3- المشاركة في مناقشة رسائل واطاريح طلبة الدراسات العليا
- 4- الأشراف على طلبة الدراسات العليا الدبلوم العالي، والماجستير
- 5- حالياً تدريسية في قسم إدارة الأعمال/ كلية الإدارة والاقتصاد/الجامعة المستنصرية

#### المقررات الدراسية التي تم تدريسها:

##### الدراسات الأولية:

- 1- إدارة الانتاج والعمليات
- 2- إدارة الجودة والبيئة
- 3- بحوث العمليات
- 4- تقييم المشروعات
- 5- مبادئ الإدارة
- 6- قراءات ادارية
- 7- إدارة المواد

##### الدراسات العليا:

- 1- الأساليب الكمية / برنامج الماجستير
- 2- إدارة العمليات / برنامج الماجستير والدكتوراه
- 3- إدارة الجودة / برنامج دكتوراه

#### الانتساب المهني او الجمعيات:

جمعية إدارة الأعمال

#### المنشورات العلمية:

- 1- تطبيق برنامج الصيانة الوقائية يضمن تقديم الخدمة الصحية في الوقت المحدد، مجلة تنمية الرافدين، جامعة الموصل، كلية الإدارة والاقتصاد، مجلد 21 ، عدد 56 ، 1999
- 2- المخاطرة في غسيل الاموال ، المؤتمر العلمي الدولي السنوي السابع، إدارة المخاطر واقتصاد المعرفة، جامعة الزيتونة الأردنية ، كلية الاقتصاد والعلوم الإدارية، 2007
- 3- تقويم نظام إدارة الصحة والسلامة المهنية على وفق المواصفة الدولية OHSAS / 18001: 2007 دراسة حالة في مصنع المأمون / الشركة العامة لصناعة الزيوت النباتية مجلة العلوم الاقتصادية والإدارية، كلية الإدارة والاقتصاد، جامعة بغداد، المجلد 15، العدد 53، اذار، 2009
- 4- تقييم تطبيق التقنيات الحديثة لتحسين الإنتاجية / دراسة حالة في معمل رقم 7 ، الشركة العامة للصناعات الجلدية، مجلة جامعة كربلاء العلمية، جامعة كربلاء، المجلد 8، العدد 3، أنساني، 2010
- 5- تصميم قائمة فحص لتقييم الصيانة الإنتاجية الشاملة / في الشركات الصناعية دراسة تطبيقية في الشركة العامة للصناعات الكهربائية / الوزيرية، مجلة كلية بغداد للعلوم الاقتصادية الجامعة، كلية بغداد للعلوم الاقتصادية الجامعة، العدد 35، تموز، 2013
- 6- مستويات إدارة الجودة في المنظمات الخدمية / دراسة حالة في مستشفى دار التمريض الخاص / دائرة مدينة الطب، مجلة جامعة بابل- العلوم الانسانية، جامعة بابل، المجلد 18، العدد 3 ، أيلول، 2010
- 7- جودة التعليم العالي في ضوء معايير الاعتماد، المؤتمر العلمي الثاني عشر: التنمية المستدامة من أجل اقتصاد عراقي متطور، كلية الإدارة والاقتصاد، جامعة المستنصرية، المجلد 1، العدد 93، 2012
- 8- تصميم مقياس التقييم الذاتي لمعايير الاعتماد، مجلة العلوم الاقتصادية والإدارية، كلية الإدارة والاقتصاد، جامعة بغداد المجلد 20 ، العدد 79 ، تشرين الاول، 2014
- 9- تصميم وتقييم متطلبات نظام التصنيع الاخضر/ دراسة حالة في الشركة ديالى العامة للصناعات الكهربائية/ معمل محولات التوزيع، مجلة الإدارة والاقتصاد، كلية الإدارة والاقتصاد، جامعة المستنصرية، العدد 110، اذار، 2017
- 10- تصميم المقاييس النوعية لمعايير اعتماد لتقييم جودة التعليم العالي AACSB : دراسة حالة في عينة من اقسام كلية الادارة والاقتصاد، مجلة الكوت للعلوم الاقتصادية والادارية ، كلية الادارة والاقتصاد، جامعة واسط، العدد 28 ، الجزء الثالث ، شباط ، 2018

- 11- تقييم متطلبات إدارة الموارد البشرية في إدارة المشروعات / دراسة حالة في شركة الفاروق العامة للمقاولات الإنشائية، مجلة كلية الكوت الجامعة، مركز البحوث والدراسات والنشر، كلية الكوت الجامعة، المجلد 5، العدد 2، السنة الخامسة، 2020
- 12- مدى توافر متطلب إدراك المسؤولية الاجتماعية وإشراك أصحاب المصالح وفق المواصفة الدولية ISO 26000:2010 دراسة حالة في دائرة السيطرة النوعية / الجهاز المركزي للتقييس والسيطرة النوعية، مجلة الإدارة والاقتصاد، كلية الإدارة والاقتصاد، جامعة مستنصرية، العدد 124، حزيران، 2020
- 13- تقييم جدولة المشروعات وفقاً للدليل المعرفي لإدارة المشروعات (PMBOK:2017) دراسة حالة في شركة الفاروق للمقاولات الإنشائية، مجلة دنانير، كلية الإدارة والاقتصاد، الجامعة العراقية، المجلد 1، العدد 24، 2021

14- Rough-Cut Capacity Planning By Using the Overall Planning Factors Method: An Applied Study in the Leather Clothes Factory / Textile and Leather Industries Company, *Opcion*, Año 35, Especial N° 21, 2019

15-The Role of Integration of Methods and Techniques Adopted in Product Design and Development- Analytical Study in Diala State Company, *International Journal of Innovation, Creativity and Change* , Vol. 12, Issue 5, 2020

16- The Effect of Developing the Lean Product on the Lean Supply Chain: A Field Study for the Light Industries Company, *Webology*, Volume 18, Special Issue on Information Retrieval and Web Search September, 2021

17-Integrating Lean Manufacturing and Sustainability: A Proposed Model, *Academy of Strategic Management Journal*, Vol.20, Special Issue 6, 2021

#### تطوير المهارات:

1- الحصول على شهادة في إدارة وتدقيق نظم إدارة الجودة وفقاً للمواصفة الدولية ISO 9001:2000

2- الحصول على شهادة مدقق جودة داخلي من الجهاز المركزي للتقييس والسيطرة النوعية.

- 3- الحصول على شهادة برنامج تدريب المتدربين (TOT) من جامعة ستانفورد University Stanford والجامعة الامريكية في السليمانية - العراق
- 4- الحصول على شهادة في برنامج الاتصالات من جامعة ستانفورد Stanford University والجامعة الامريكية في السليمانية - العراق
- 5- المشاركة في مناقشة رسائل واطاريج طلبة الدراسات العليا (الدبلوم العالي، الماجستير، والدكتوراه)
- 6- تقييم رسائل الدبلوم العالي والماجستير والدكتوراه
- 7- تقييم العديد من البحوث للمجلات والترقيات العلمية
- 8- ألقاء محاضرات في الندوات العلمية، ورش العمل، والمؤتمرات
- 9- المشاركة والحضور في العديد من المؤتمرات
- 10- المشاركة والحضور في العديد من الحلقات النقاشية العلمية والسمنارات
- 11- تنفيذ العديد من الدورات التدريبية في العديد من الموضوعات (المواصفة الدولية ISO 9001 ، إدارة الجودة الشاملة، إدارة الصحة والسلامة المهنية، ضمان الجودة والاعتماد الأكاديمي في مؤسسات التعليم العالي، معايير جمعية تطوير كليات الاعمال AACSB، وإدارة المشروعات)
- 12- تنفيذ العديد من المهام الاستشارية
- 13- نشر العديد من البحوث في مجال إدارة الانتاج والعمليات وضمان الجودة والاعتماد
- 14- عضوة في العديد من اللجان الخاصة في وزارة التعليم العالي والبحث العلمي، جامعة مستنصرية، كلية الادارة والاقتصاد، وقسم إدارة الأعمال

---

## *Curriculum Vitae*

### **Personal Summary:**

**Full Name:** Dr. Zahra Abd Mohammed

**Degree:** Ph.D

**Scientific Title:** Professor

**General Specialization :** Business Administration

**Specific Specialization:** Production and Operations Management

**Mobile Number:** 07712777412

**E-Mail:** [zahra\\_abd@uomustansiriyah.edu.iq](mailto:zahra_abd@uomustansiriyah.edu.iq) :

[zhr.abd.2017@gmail.com](mailto:zhr.abd.2017@gmail.com)

**Organization:** Department of Business Administration - College of Management and Economics - Mustansiriya University

**Number of Years of Appointment:** 18 years

**Education:**

1- Ph.D. in Business Administration / Department of Business Administration / College of Administration and Economics / University of Baghdad / 2007 / Specific Specialization (Production and Operations Management), Dissertation title (Project Management Maturity Model: Design, Computerization and Application) with a degree of excellence

2- M.Sc. of Business Administration Sciences / Department of Business Administration / College of Administration and Economics / University of Baghdad / Specific Specialization (Production and Operations Management), Thesis Title (Designing a Coding and Classification System for Parts to Apply Group Technology) with a degree of excellence.

3- B.Sc. of Science in Industrial Management / Department of Industrial Management / first in the college

**ACADEMIC HONORS AND AWARDS:**

1- Obtaining many certificates of appreciation

2- Obtaining many thanks and appreciation from the Minister of Higher Education and Scientific Research

3- Obtaining many thanks and appreciation from the President of Mustansiriya University

4- Obtaining many thanks and appreciation from the Assistant President of Mustansiriya University

5- Obtaining many thanks and appreciation from the Ministry of Higher Education and Scientific Research / Department of Research and Development

6- Receiving many thanks and appreciation from the dean from various colleges

7- Acknowledgment / Head of Department

8- Obtaining thanks and appreciation from civil society organizations

9- Obtain many shield

**ACADEMIC /TEACHING EXPERIENCE:**

1- Teaching assistant in the Department of Industrial Management / Al-Mansour University College

2- Teacher in undergraduate and graduate master's and doctoral

3- Participate in discussing thesis and dissertation by Graduate Studies

4- Supervising the diploma and master's

5- Currently a Teacher in the Department of Business Administration/College of Administration and Economics/ Mustansiriya University

**COURSES TAUGHT:**

**Undergraduate**

1- Production and Operations Management

2- Quality and Environment Management

3- Operations Research

4- Project Evaluation

5- Principles of Management

6- Administrative Readings

7- Materials Management

## **Graduate**

- 1- Quantitative Methods/Master's Program
- 2- Operations Management / Master's and Ph.D Programme
- 3- Quality Management/Ph.D Programme

## **PROFESSIONAL AFFILIATIONS:**

Business Administration Association

## **PUBLICATIONS:**

1-The Application of Preventive Maintenance Program Ensures the Provision of Health Service Just in Time, *Journal of Tanmiya Al-Rafidain*, University of Mosul, College of Administration and Economics, Volume 21, Number 56, 1999.

2- Risk in Money Laundering , *7th Annual International Scientific Conference Risk Management and Knowledge Economy* , Al-Zaytoonah University of Jordan , College of Economics and Administration Sciences 2007

3- Evaluation of the Occupational Health and Safety Management System in Accordance with the International Standard OHSAS 18001: 2007 / Case Study at Al-Ma'mun College / General Company for Vegetable Oil Industry , *Journal of Economic and Administrative Sciences*, College of Administration and Economics, University of Baghdad, Vol.15, No.53, March, 2009

4- Evaluation of the Application of Modern Techniques to Improve Productivity / Case Study in laboratory No. 7 / The General Company for Leather Industries, *Journal of Karbala University Scientific* , Vol. 8 , No. 3, Human , 2010

5- Design of A Checklist to Evaluate the Overall Productive Maintenance / in Industrial Companies Applied Study in the General Company for Electrical Industries / Waziriya, *Journal of Baghdad College of Economic*



*Sciences University* , Baghdad College of Economic Sciences University ,  
No.35, July, 2013

6- Quality Management in Service Organizations / Case Study in the Hospital of the Private Nursing House / Department of Medicine City, *Journal of Babylon University - Human Sciences* , Vol.18, No. 3, September, 2010

7- Quality Higher Education in Accordance with Accreditation Standards, Proceedings of the 12th Scientific Conference: Sustainable Development for a Developed Iraqi Economy, *The magazine Economics & Administration* , College of Administration and Economics , Mustansiriya University , Vol. 1, No. 93, 2012

8- Design of Self-Assessment Scale of Accreditation Standards, *Journal of Economic and Administrative Sciences*, College of Administration and Economics, University of Baghdad, Vol. 20, No.79, October, 2014.

9- Designing and Evaluation Requirements Green Manufacturing System / Case Study at Diala Company for Electrical Industries / Factory Distribution Transformers, *Journal of Administrative and Economics*, College of Administration and Economics, Mustansiriya University, No. 110, March, 2017

10- Designing qualitative Measures for Accreditation Standards for Assessing the Quality of Higher Education (AACSB): A Case Study in A Sample of Departments of the College of Administration and Economics, *Journal of Al-Kout Economic and Administrative Sciences*, College of Administration and Economics, Wasit University, No. 28, Part Three, February, 2018

11- Evaluating Human Resources Management Requirements in Project Management / A Case study in Al-Farouq General Construction Contracting Company, *Journal of Kut University College*, Center for Research, Studies and Publishing, Kut University College, Vol. 5, No. 2, Fifth Year, 2020

- 12- The extent to which the requirement to realize social responsibility and Involve Stakeholders is Met in Accordance with International Standard ISO 26000:2010. A Case Study in the Quality Control Department, the Central Organization for Standardization and Quality , *Journal of Management and Economics*, College of Administration and Economics, Mustansiriya University No. 124, June, 2020
- 13- Evaluating Project Scheduling According to the Project Management Guide to Knowledge (PMBOK:2017) A Case Study in Al-Farouk Construction Contracting Company, *Journal of Dnanir* , College of Administration and Economics, Iraqi University ,Vol. 1, No. 24, 2021
- 14- Rough-Cut Capacity Planning By Using the Overall Planning Factors Method: An Applied Study in the Leather Clothes Factory / Textile and Leather Industries Company, *Opcion*, Año 35, Especial N° 21, 2019
- 15-The Role of Integration of Methods and Techniques Adopted in Product Design and Development- Analytical Study in Diala State Company, *International Journal of Innovation, Creativity and Change* / Vol.12, Issue 5, 2020
- 16- The Effect of Developing the Lean Product on the Lean Supply Chain: A Field Study for the Light Industries Company, *Webology*, Vol.18, Special Issue on Information Retrieval and Web Search September, 2021
- 17-Integrating Lean Manufacturing and Sustainability: A Proposed Model, *Academy of Strategic Management Journal*, Vol. 20, Special Issue 6, 2021

### **PROFESSIONAL DEVELOPMENT**

- 1- Obtaining a Certificate in Managing and Auditing Quality Systems in accordance with the International Standard ISO 9001: 2000
- 2- Obtaining an Internal Quality Auditor Certificate from the Central Organization for Standardization and Quality Control
- 3- Obtaining a Program Certificate Training Of Trainees(TOT) from Stanford University and the American University in Sulaymaniyah - Iraq
- 4- Obtaining a Certificate in Program Communications from Stanford University and the American University in Sulaymaniyah - Iraq

- 5- Participation in discussing thesis and dissertations of higher students (higher diploma, M.Sc., and Ph.D)
- 6- Evaluation of thesis higher diploma, master's and doctoral
- 7- Evaluating many research for scientific journals and scientific promotions
- 8- Giving lectures in scientific seminars, workshops, and conferences
- 9- Participation and attendance in many conferences
- 10- Participation and attendance in many scientific discussions and seminars
- 11- Implementing many training courses in many topics (International Standard ISO 9001, Total Quality Management, Occupational Health and Safety Management, Quality Assurance and Academic Accreditation in Higher Education Institutions, AACSB Standards, and Project Management)
- 12- Implementing many consulting tasks
- 13- Published many researches in the field of production and operations management, quality assurance and accreditation
- 14- Member of several special committees in the Ministry of Higher Education and Scientific Research, Mustansiriyah University, College of Administration and Economics, and Department of Business Administration.